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At an acute destructive pancreatitis formation of paralytic intestinal impassability and enteral insuffi 
ciency is interfaced to development of the membrane destructive phenomena which cover all layers of an 
intestinal wall, especially a mucosa. In a pathogenesis of the membrane destabilising phenomena in fabric 
structures of an intestinal wall at paralytic intestinal impassability of a pancreatic parentage great value 
the pathogenetic agents possessing ability to modify a lipide metabolism (have processes peroxidation of 
lipids, activity phospholipase systems). Their pathophysiological role is traced in the earliest terms of an 
acute pancreatitis and defi ned by feature of the cascade of the pathogenetic reactions caused by the basic 
pathology.
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В работе на материалах экспериментальных исследований изучено влияние инфузий антиок-
сиданта/антигипоксанта ремаксола на процесс заживления тканей толстокишечного анастомоза в 
условиях острой кишечной непроходимости. В эксперименте выявлен замедленный темп зажив-
ления тканей толстокишечного анастомоза, формированного в условиях моделированной острой 
толстокишечной непроходимости. Одной из причин несовершенного процесса заживления тканей 
явилось нарушение трофики тканей регенерирующих структур, установленное по результатам ре-
докс-метрии и оценки диффузионной способности тканей для кислорода. Экспериментальными ис-
следованиями показана индукция метаболической (антиоксидантной/антигипоксантной) терапии 
репаративной регенерации тканей толстокишечного анастомоза, формированного в условиях мо-
делированной острой толстокишечной непроходимости. Положительный регенераторный эффект 
такого рода терапии обусловлен ее способностью улучшать трофику тканей регенерирующих струк-
тур, которая особенно страдает в самые ранние сроки послеоперационного периода.
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In this paper, experimental studies on the materials studied the effect of infusion of antioxidant / 
antihypoxant remaksolum on healing process of colonic anastomosis in acute intestinal obstruction. The 
experiment revealed a slow rate of tissue healing of colonic anastomosis formed under simulated acute 
colonic obstruction. One of the reasons the imperfect process of tissue healing was a violation of the 
trophic tissue regenerating structures established by the results of the redox-metering and evaluation of 
tissue diffusion capacity for oxygen. Experimental studies have shown induction of metabolic (antioxidant 
/antihypoxanth) reparative therapy tissue regeneration colonic anastomosis formed under simulated acute 
colonic obstruction. Positive regenerative effect of this kind of therapy due to its ability to improve tissue 
regeneration trofiku structures, which is particularly vulnerable to the earliest periods of the postoperative 
period.


